
Motionssvar
Proposition 2

Handläggare: Styrelsen Datum: 2024-04-15 Dnr: O34-03/2324



Tack till er som motionerat!
Styrelsen vill börja med att tacka för inkomna motioner till propositionerna. Motionerna

bidrar till att göra förslagen bättre och ger nya perspektiv. Styrelsen vill också tacka för

den dialog som möjliggjorts vid fysiska som digitala medlemsmöten och är glada för det

stora engagemang SFS medlemskårer visat för att bidra till styrelsens arbete med

propositioner. Om du som har interpellerat känner att du har ytterligare frågor ser vi

fram emot ytterligare samtal på åsiktstorg!

Undertecknat,

Styrelsen 2023/24
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P2M1: Ökning av budgetposten för SFS styrelse
Under de senaste åren har budgetposten för SFS styrelse överskridits, trots ökning från

175 00 kr till 200 000 kr. Detta troligen på grund av inflationen och den rådande

ekonomiska situationen i världen. Med tanke på detta, behöver budgetposten utökas för

att anpassas bättre till nutida kostnader i samhället samt faktumet att posten

kontinuerligt överskrids. Trots minskningen av styrelseledamöter från tretton till nio,

anses det inte realistiskt att ha en budget på 200 000kr för att säkerställa att ingen

överskridning görs samt att arbetet inom styrelsen inte påverkas negativt.

Utifrån en beräkning anpassad till dagens resekostnader och boende, resulterar det i att

över halva budgeten går endast till styrelsemötena. Detta ger inte mycket utrymme för

Årets studentstad, representation samt eventuell övrig närvaro från SFS på

styrelsemötena.

Förslag

Att öka budgetposten för ”Styrelsen” från 200 000 kr till 250 000 kr.

Motionär

Blekinge Studentkår, Dalarnas Studentkår, Gotlands Studentkår Rindi, Halmstad

studentkår, Kristianstads Studentkår, Studentkåren i Skövde, Studentkåren i

Sundsvall, Studentkåren i Östersund, Studentkåren vid Högskolan Väst.

Styrelsens motionssvar

Styrelsen håller inte med motionärerna om behovet av en höjning för styrelsens budget

på grund av att styrelsen historiskt har överskridit budgetramen. Styrelsen har

resonerat att det faktum att styrelsens sammansättning minskar med fyra personer

kombinerat med ett mer återhållsamt ekonomiskt förhållningssätt motiverar att

kostnadsstället kan behålla samma nivå.

Styrelsen rekommenderar därför fullmäktige att avslå motionen.
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P2M2: Ökning av budgetposten för SFS Valberedningen
I verksamhetsplanen under rubriken ”Former för engagemang” skriver styrelsen att

”Rekrytering av förtroendevalda behöver förbättras vilket dels sker genom utveckling av

verksamheten, dels genom utveckling av valberedningens arbete.” Detta är något som

anses nödvändigt för organisationens fortlevnad. Dock har styrelsen endast valt att öka

budgetposten ”Valberedningen” med 10 000 kr, trots Valberedningens önskan av en

budgetpost på 80 000 kr. För att kunna utveckla och förbättra Valberedningens arbete

behöver en större ökning än 10 000 kr ske för att säkerställa detta. Dessutom för att

budgetposten ska anpassas bättre till nutida kostnader i samhället.

Förslag

Att öka budgetposten för ”Valberedningen” från 40 000 kr till 60 000 kr.

Motionär

Blekinge Studentkår, Dalarnas Studentkår, Gotlands Studentkår Rindi, Halmstad

studentkår, Kristianstads Studentkår, Studentkåren i Skövde, Studentkåren i

Sundsvall, Studentkåren i Östersund, Studentkåren vid Högskolan Väst.

Styrelsens motionssvar

Styrelsen instämmer med motionären om att valberedningen har en viktig roll i

rekrytering av förtroendevalda till SFS. Styrelsen bedömer att propositionens förslag är

väl avvägt givet det underlag som valberedningen har presenterat för styrelsen och

baserat på tidigare års utfall vilket för verksamhetsåret 2022/23 var 26 928 kr. Vidare

anser styrelsen att ett mer återhållsamt ekonomiskt förhållningssätt är viktigt

kommande år.

Styrelsen rekommenderar därför fullmäktige att avslå motionen.
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P2M3: Reformation av budgetstrukturen
Vi ämnar se en omstrukturering av budgeten för att öka transparensen kring samtliga

budgetposters resursfördelning. I dagsläget presenteras bara en kort summering av

budgetposterna i textformat, utan specifikation på vad dessa utgifter innefattar och dess

fördelning. Tidigare återkommande motargument har varit möjlighet till onödigt

detaljstyre från SFSFUM, och detta är inte vad vi önskar att se, då vi ämnar att

förtydliga utgifterna och budgeterandet SFS brukar. Vidare argument som har först är

att det i styrelsens handlingar inför styrelsemötena går att läsa en mer detaljerad

genomgång av budgeten, exempelvis dokument 4e O44-80/2223 (styrelsemöte 20-22

januari 2023).

Vi önskar att se en förändring av budgetposterna för att kunna ge medlemskårer och

andra intressenter en tydligare bild över vart pengarna planeras läggas.

Exempel i propositionen: inom budgetposten ”valberedning” i dagens budget, så

motiveras potentiella ekonomiska förändringar i texten, men de faktiska

kostnadsfördelningarna summeras till ”Kostnadsstället avser kostnader för

valberedningens arbete vilka framförallt utgörs av kostnader för resa, kost och logi i

samband med möten samt utbildning”.

Detta gör att budgeten saknar transparens och tydlighet genom hela budgeten i

propositionen.

Genom detta så kan det underlätta för senare budgetsättningar då man kan med hjälp

av tydligheten ser hur inflationen har påverkan på framtida poster. Exempelvis resor,

hotell, logi, med mera. Med enbart summor så gör detta arbetet svårare för att kunna på

ett tydligt sätt kunna se varför samt hur kostnaderna har förändrats och hur framtida

budgetar ska utformas.

Det är en vag budgetpresentation, samt sedan en kortfattad årsredovisning och detta

riskerar då att sakna tydlighet och transparens gentemot medlemskårerna. Det är även

viktigt att denna redovisning är lättläst för samtliga medlemmar, och vi föreslår därför

att man använder sig både av absoluta tal, samt procentenheter vid jämförelse med

föregående årsbudget samt andelen för underposterna som del av huvudposterna.

Förslag

Att SFS inför SFSFUM ska tillhandahålla en detaljerad budget enligt budgetformat

liknande nedan.

Länk till bilder:

https://docs.google.com/document/d/11BMl0T7cuFMYZlpsTFOiu42igYXrY-3h0qyHaZV3

Q_s/edit?usp=sharing

Att SFS budget ger en tydligare bild av sina verksamhetskostnader i procentsats, samt

exakta värden för att ge en mer tydlig och transparant bild över hur pengarna fördelas.
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Motionär

Blekinge Studentkår, Dalarnas Studentkår, Gotlands Studentkår Rindi, Halmstad

studentkår, Kristianstads Studentkår, Studentkåren i Skövde, Studentkåren i

Sundsvall, Studentkåren i Östersund, Studentkåren vid Högskolan Väst.

Styrelsens motionssvar

Styrelsen ser inte nödvändigheten av att ta ett fullmäktigebeslut på denna detaljnivå.

Detta är något som kan riskera att begränsa styrelsens rådighet över förvaltningen och

skapa mer hinder för att genomföra verksamhet. Om det huvudsakliga problemet är

transparens i budgetprocessen så är detta självfallet något som styrelsen kan utveckla

än mer inför kommande beredningar av budget.

Styrelsen rekommenderar därför fullmäktige att avslå motionen.

5



P2M4: Processen innan en höjd medlemsavgift
StuFF välkomnar en öppen diskussion kring en eventuell framtida höjning av

medlemsavgiften till SFS. Samtidigt som vi förstår argumenten för att höja

medlemsavgiften ser vi också flera faktorer som kan komma att höja kostnaden

ytterligare för en medverkan inom forumet. För det första representerar StuFF, och

säkert flertalet kårer, fler och fler studenter för varje år vilket leder till en ökad

medlemskostnad då den baseras på antalet representerade HST. En höjd medlemsavgift

skulle också slå hårdare mot de större kårerna. Det tuffa ekonomiska läget ser dessutom

ut att förvärras framöver i och med regeringens planer på att skära ner statsbidraget till

studentkårer under 2026. StuFF anser därför att innan förslag om en höjd

medlemsavgift presenteras ska en intern utredning av SFS verksamhet göras för att

eventuellt lokalisera områden som kan kostnadseffektiviseras.

Förslag

att i SFS Proposition 2 SFS budget och medlemsavgift 2024/25 fjärde stycket, efter

första meningen att lägga till “En sådan höjning bör dock föregås av en utredning hur

interna kostnader kan minska.”

Motionär

Studentkåren för utbildningsvetenskap och Filosofisk fakultet vid Linköpings

universitet.

Styrelsens motionssvar

Styrelsen instämmer i att det finns ett syfte i att utreda de interna kostnaderna innan

en höjning av medlemsavgiften. Styrelsen ser löpande över ekonomin och de kostnader

SFS har, och förstår att en höjning av medlemsavgiften skulle påverka

medlemskårernas ekonomi negativt. Denna utredning är alltså något som skulle ha

gjorts oavsett, men styrelsen håller med motionären att detta kan förtydligas.

Styrelsen rekommenderar därför fullmäktige att bifalla motionen.
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